

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN EMPAT BELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : YB DATO' DR. SHAMSUL ANUAR NASARAH
(LENGGONG)**

TARIKH : 21 OKTOBER 2019

SOALAN :

Dato' Dr. Shamsul Anuar bin Haji Nasarah [Lenggong] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan senarai kes penghinaan terhadap institusi beraja sejak Mei 2018 sehingga kini berdasarkan kaum, jantina, negeri dan bilangan kes yang telah didakwa di mahkamah serta apakah tindakan yang telah diambil oleh pihak Kementerian bagi mengatasi masalah ini.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di Pertua,

Kerajaan sentiasa memastikan, keistimewaan dan kedaulatan Raja-Raja terus dilindungi. Pihak polis akan mengambil tindakan segera dengan membuat tangkapan dan pendakwaan terhadap mana-mana pihak yang melakukan penghinaan terhadap institusi beraja berdasarkan peruntukan undang-undang yang sedia ada seperti Akta Hasutan 1948, Kanun Keseksaan mahupun Akta Komunikasi Dan Multimedia 1998.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, sejak Mei 2018 sehingga 15 September 2019 sebanyak 32 kes yang melibatkan penghinaan Institusi

SOALAN: 34

Diraja telah dibuka untuk siasatan. Daripada jumlah itu, sebanyak 4 kes telah dituduh di Mahkamah dan seorang telah mengaku bersalah dengan dikenakan hukuman penjara selama setahun. Manakala 18 kes telah dirujuk kepada Timbalan Pendakwa Raya dan arahan kes adalah Tiada Tindakan Lanjut (NFA) dan baki 10 kes masih dalam siasatan pihak polis.

Berdasarkan 4 kes yang dibawa ke mahkamah, pecahan tertuduh mengikut jantina, kaum dan negeri adalah seorang lelaki Melayu dari Johor, seorang lelaki Melayu dari Wilayah Persekutuan Kuala Lumpur, seorang lelaki Cina dari Wilayah Persekutuan Kuala Lumpur dan seorang lelaki India dari Negeri Perak.

Kerajaan mengambil langkah proaktif bagi mengekang kes-kes sensitif daripada berleluasa melalui peningkatan kesedaran dalam kalangan masyarakat supaya lebih peka dan sensitif terhadap sentimen seperti perkauman, keagamaan dan institusi Diraja melalui kempen-kempen kesedaran bersama orang awam. Selain itu, kajian dan cadangan untuk penambahbaikan ke atas akta-akta sedia ada juga dilaksanakan supaya lebih berkesan dan menyeluruh serta menubuhkan unit pemantauan dan siasatan terhadap penyalahgunaan media sosial di peringkat daerah dan kontinjen PDRM.